
سید هادی کسایی زاده
مدیرمسئول و سردبیـــر

ماهنامه سراسری
»میدان آزادی«
شماره: 2
30 فروردین ماه 1402
قیمت: 8000 تومان

تعزیرات نیاز به 
وهشکده دارد پژ

سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی 
کشور در تائید پیشنهاد ماهنامه میدان 
آزادی لزوم ایجاد یک پژوهشکده
 برای سازمان تعزیرات حکومتی
 را لازم و ضروری دانست.

گزارش »  میدان آزادی«  از هجوم میلونی اتباع بی پول، بدون مهارت و بی سواد به ایران

دو پیشنهاد برای حمایت 
از خانواده زندانیان

پیشنهاد ماهنامه میدان آزادی؛ این بنیاد پیش از این بازوی 
قدرتمند تامین مالی انجمن حمایت زندانیان مرکز بود اما به دلیل 
مشکوکی منفک شد. این بنیاد سالانه هزاران میلیارد تومان درآمد 
دارد و دارای مرکز خدمات و تعمیرگاهی، فروشگاه های زنجیره 
ای حامی، پاساژ بزرگ قلهک، مرکز خدمات رفاهی، زمین های 
باغ رستوران، کارواش،  رفاهی،  مرکزخدمات  کشاورزی، 
شرکت کشت و صنعت، مجتمع صنعتی و کشاورزی و شرکت 
توسعه خدمات، 800 هکتار باغ پسته، 75 هزارمترمربع گلخانه، 
270 واحد صنعتی، 320 واحد زراعی،  است و در 7 سال گذشته 
فقط 125 میلیارد تومان به زندانیان حقوق داده و به انجمن ها کمک 
مالی کرده است و الباقی درآمد این بنیاد مشخص نیست صرف 
چه اموری می شود؟ لذا نه از رئیس قوه قضائیه بلکه از مجلس 
و رئیس جمهور درخواست می شود بر اساس لایحه و طرحی 
این بنیاد را زیرمجموعه انجمن حمایت قراردهند. شاید برای مردم 
ایران که خواهان دسترسی آزاد به اطلاعات هستند جالب باشد که 
بدانند چرا با وجود این همه درآمد و هزینه هایی که هیچ وقت 
مشخص نمی شود چرا باید خانواده زندانیان همیشه محتاج چند 
عدد ماکارانی و مرغ یا کرایه خانه باشند. خانواده هایی که اگر 
حمایت نشوند و به آنها بی توجهی شود استعداد بروزهرگونه 
آسیب اجتماعی را دارند. برای همین پیشنهاد دوم ماهنامه میدان 
آزادی الحاق این بنیاد به انجمن است و پیشنهاد اول هم می تواند 
گره گشای انجمن ها باشد تا محتاج مراسم های گلریزان نباشند. 

)پیشنهاد اول را در همین شماره بخوانید(
صفحه 4

صفحه 6

صفحه 7

صفحه  5

روزانه 3  هزارمیلیارد هزینه افغان ها در ایران

چند پیشنهاد به احزاب 
وز انتخابات شویم؟ چگونه پیر

فساد، تخلف، کم کاری و کارهای 
خوب را به ما گزارش دهید

09126501564  سردبیر

فیلم مصاحبه های این شماره را در سایت مشاهده کنید

www.m-azadi.com

گزارش میدان آزادی از تخریب صدهاهکتار زمین 
کشاورزی توسط مافیای پلاستیک در جنوب تهران

محیط زیست 
متهم سکوت

 در برابر مافیای
پلاستیک

{

{{ { {

{ { {

حسن بابایی معاون قوه قضائیه 
در گفتگو با میدان آزادی از 

ساماندهی فرایندهای ثبتی تا 
پایان سال 1402 خبرداد.

پیمان حاج محمود عطار وکیل 
دادگستری در گفتگو با میدان 
آزادی روند بررسی پرونده ای 

15 ساله را بازگو می کند.

رضاکلهر کارشناس و 
مدیرشرکت تعاونی روستایی 

درمورد ورود مدیران بدون 
تخصص را به این شرکت ها 

هشدار داد.

در روزهایی که آرام آرام به انتخابات مجلس شورای اسلامی نزدیک می شویم 120 حزب 
سیاسی ملی و استانی باید خود را برای حضور در انتخابات آماده کنند. اما آنچه تاریخ نشان داده 
شاید فقط 4 یا 5 حزب کمی فعالیت پیش از انتخاباتی داشته باشند و الباقی فقط پس از تائید 
صلاحیت ها نام حزب خود را پای لیست ها چاپ می کنند. این در حالی است که احزاب 
در آمریکا و اروپا  با تعداد بسیار کم اما دارای تشکیلات قدرتمند و ساختار قوی هستند. چیزی 
که در احزاب ایران به هیچ عنوان قابل مشاهده نیست. بسیاری از احزاب ایرانی حتی سایت 
رسمی و آدرس مشخصی ندارند و اگر شهروندی اعم از نخبگان، دانشمندان، جوانان، مدیران 
و غیره بخواهند با یک حزب ارتباط برقرارکنند درگاه و ارتباطی مشاهده نمی شود. نکته دیگر 
آنکه احزاب در ایران منابع درآمدی ندارند و بیشتر تلاش می کنند هزینه های خود را از جیب 
افرادی که از آنها حمایت کرده تا وارد دولت یا مجلس شوند تامین کنند. نکته منفی دیگر آنکه 
دیدگاه های چپ و راست در ایران هر کدام منشعب شده و برای خود ساختار جدید تفکری 
ایجاد کردند و با پرچم مشترک وارد میدان نمی شود و هر وقت هم دو جناح اصولگرا یا 
اصلاح طلب خواستند متحد شوند حاشیه های پررنگ تر از متن برای آنها رخ داده است. 
قرارنیست اینجا آموزش دهیم که چطور باید احزاب را اداره و مدیریت کرد چون بسیاری از 
احزاب آموزش پذیر نیستند و تصور می کنند به همین شکل سنتی خوردن چای، جلسه با 
حضور چند فرد شاخص، برگزاری مراسم عزاداری، شوخی کردن سیاسی، بیان برخی اخبار 
و خبرگرفتن از الباقی شخصیت های مقابل حزب و نوشتن چند صورتجلسه یعنی کار حزب 
درست است. در حالی که مردم در رخدادهای بزرگی مانند حوادث، بحران ها، مشکلات 
اقتصادی و جریانات سیاسی مانند حادثه هواپیمای اوکراینی و مرگ مهساامینی و غیره شاهد 
خفقان اسفبار احزاب ایران بودند. و همین سکوت احزاب موجب می شود تا دولت و 
حکومت وارد صحنه شوند. گروهی معتقدند که احزاب برای مصون ماندن از حملات 
رسانه ای به هیچ عنوان خود را وارد مشکلات روز کشور نمی کنند.      ادامه در صفحه 5

پایان علافی 
و سردرگمی 

در ادارات 
ثبت

حکم یک قاضی 
و ماجرای 

نابودی کارخانه 
فرش راوند!

شرکت های 
تعاون روستایی 
را از بی سوادها   

بگیرید
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گفتگو با
ترنس 

اصولگرا
یکی از مسئولان در ازاء کمک به من 
درخواست بی شرمانه داد که حسابی 

ناراحت شدم.به آقای رئیسی رای دادم 
و از او می خواهم امروز که دیگر ترنس 

نیستم و یک خانم ایرانی و شیعه هستم 
به من کمک کند تا آواره خیابان های 

تهران نشوم!

برخی تخلفات تعزیراتی گناه کبیره است
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گفتگو با  »ترنس« 

اصولگرا  !
یکی از همین مسئولین شهرستان )از شهرستان 

های استان تهران( در ازاء کمک به من درخواست 
بی شرمانه داد که حسابی ناراحت شدم.به آقای 

رئیسی رای دادم و از او می خواهم امروز که دیگر 
ترنس نیستم و یک خانم ایرانی و شیعه هستم به 

من کمک کند تا آواره خیابان های جنوب تهران 
نشوم!

گفتگو با وکیل صندوق بازنشستگیگفتگو با معاون قوه قضائیه
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         هفت سال پیش زمانی که از خانواده طرد شدم در محله قشلاق 
امیرآباد ساکن بودم. همان زمان ها بود که چند نفر مرا به تهدید چاقو 
خفتگیری کردند و لباس های من را درآوردند و از من فیلم گرفتند تا 
با سوء استفاده از آن فیلم ها مرا مجبور به پذیرش خواسته های خود 
کنند. من ترنسی بودم که 20 سالگی متوجه این اختلال جنسی شدم و به 
همین دلیل هفت سال پیش بی هیچ حمایتی از سوی خانواده طرد شدم. 
در این مدت آسیب بسیاری تحمل کرده و زجرکشیدم؛  همیشه آرزوی 
یک خنده از ته دل را داشتم. اما با آبرو زندگی کردم و از انجام کارهای 
سطح پایین مانند نظافت منازل تا کارگری سخت، شانه خالی نکردم. در 
کنار تمام این گرفتاری ها چندین سال در دادگاه ها، پزشکی قانونی و 
کمیسیون های مختلف ذی صلاح به دنبال مجوز تغییر جنسیت بودم. پس 
از اخذ مجوزهای لازم برای تغییر جنسیت  به علت مشکلات مالی نتوانستم 
عمل کنم تا اینکه پس از دو سال با تقبل نیمی از هزینه عمل از سوی یک 
خیر و برداشت مبلغ رهن خانه به عنوان الباقی هزینه ها موفق به انجام عمل 

جراحی شدم. 
*خانواده ام مرا مجبور به ازدواج با یک دختر کرد

خانواده ام می دانستند که من قادر به ازدواج نیستم اما از سر ناآگاهی مرا مورد 
تحقیر و فحاشی قرار می دادند. در نهایت برای من همسری تعیین کردند و 
من با آن خانم ازدواج کردم. وقتی او از مشکل من با خبر شد درخواست 
طلاق داد و مشکلاتم بیشتر شد تا اینکه از یک خبرنگار به نام »کسایی زاده« 
درخواست کمک کردم و او را در جریان مشکلات زندگی ام قرار دادم و 
این خبرنگار هم کمک زیادی کرد حتیطی نامه ای به آقای »کارگر«، رئیس 
ثبت احوال کشور، برایم شناسنامه با نام دخترانه صادر کرد که واقعا از آقای 
کارگر ممنونم که دلم را شاد کرد. زمانی که نام »میثم« از شناسنامه حذف 
و »نازنین زهرا« جایگزین شد روز خیلی شاد و خوبی برایم بود. افرادی 
مثل من هستند که حاضرند به خاطر هویت اصلی، و جسم و روح حقیقی 

خود تن به هر کار سختی بدهند اما هرگز زیر بار تن فروشی و امور ناپاک 
دیگر نمی روند. 

*با 100 میلیون تومان می توانید تغییر جنسیت دهید
به دوستان هم نوع خود توصیه می کنم برای انجام عملی که در پیش دارند 
حتما پس انداز در حد 90 تا 100 میلیون تومان تامین کنند تا وقتی مجوز 
گرفتند به خاطر بی پولی سرگردان نشوند. پس از عمل 6 روز بستری و 
یک هفته هم دوران نقاهت در انتظار آن ها است. پنج ماه از عمل من می 
گذرد. دو ماه اول برای اینکه مردم از روی ناآگهی شایعه سازی نکنند به 
دروغ به صاحبخانه گفته بودم که آپاندیس را عمل کردم. بعد از اینکه به 
دلیل بی پولی جوابم کرد در منازل دوستانم به سر می بردم. در تمام این 
سالها هیچ حامی و انجمن، سازمان و یا بخش دولتی وجود نداشت و 
ندارد که به امثال من کمک کنند یا حتی صدای ما را به گوش مسئولین و 
مردم برسانند و ما مجبور هستیم به تنهایی برای نجات خود اقدام کنیم. ما 
هم انسان هستیم و نیاز به زندگی و فعالیت های اجتماعی داریم. من حتی 
بعنوان یک شهروند ایرانی در تمامی مناسبت های ملی و مذهبی حضور 
داشتم. حتی در انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر به احترام کشور 
و پرچم شرکت کردم و به آقای رئیسی هم رای دادم. اما متاسفانه به دلیل 
عدم فرهنگ سازی تفکر بدی نسبت به جمعیت ترنس در کشور گسترده 
شده است اما اصلا حقیقت ندارد. امثال ما مثل یک شهروند عادی و با 
اخلاق زندگی می کنیم، مسلمانیم، نماز می خوانیم و احساسات پاکی 
داریم. به خاطر همین مشکل فیزیکی و اهانت همسالان و افسردگی ناشی 
از آن نتوانستم تحصیلم را کامل کنم و زیر دیپلم باقی ماندم. این هم یکی 
دیگر از مشکلات ما است که در مدارس، هنرستان و دانشگاه مورد پذیرش 
قرار نمی گیریم و هم مورد بی مهری خانواده و سپس ترد جامعه قرار می 
گیریم. این وضع برای ما ممکن است به خودکشی، فرار یا مهاجرت از 
کشور ختم شود. من سعی می کنم به عنوان یک شهروند ایرانی تا می توانم 

حقم را از کشورم بگیرم.  اما به محض برملا شدن مشکل، مورد تعرض و 
اهانت قرار می گیریم. 

*بیش از 2 هزار بار درخواست تن فروشی داشتم
شاید بیش از دوهزار بار در تهران و حتی شهر خودم درخواست تن 
فروشی از من شد. حتی یک پیشنهاد اعطای خانه داشتم که نپذیرفتم. زیرا 
من تن فروش نیستم و اگر این چنین فردی بودم تا حالا چندتا خانه و 
دارایی کسب کرده بودم. حتی می شناسم برخی از مردان »شی میل« که به 
خاطر تن فروشی وضع مالیشان از سرمایه دارها هم بهتر است. آماردقیق را 
حتی شخص رئیس جمهور و مرکز آمار هم ندارند. اصلا در سرشماری 
ما نیستیم، اما جمعیت ترنس های واقعی شاید حدود چهارهزار نفر باشد. 
البته بسیاری از ترنس نماهایی هم هستند که از راه های ناپاک و تن فروشی 
وضعیت مالی خوبی به هم زده اند یا حتی اقدام به کلاهبرداری کرده اند. 

مثلا در زندان اوین یک بند برای این افراد ایجاد شده است.
*. یکی از همین مسئولین استان تهران در ازاء کمک به من درخواست 

بی شرمانه داد
 من برای امرار معاش و کسب درآمد بارها به فرمانداری و استانداری و 
شورای شهر و بهزیستی مراجعه و درخواست کمک کردم. یکی از همین 
مسئولین شهرستان )از شهرستان های استان تهران( در ازاء کمک به من 
درخواست بی شرمانه داد که حسابی ناراحت شدم. اما برخی هم مثل 
فرماندار جدید ورامین به من کمک کرد تا وامی برای ودیعه مسکن دریافت 
کنم. از مسئولین و رئیس جمهور عاجزانه درخواست دارم ما ترنس ها را 
درک و حمایت  کنند. آقای رئیسی من که الان بعداز عمل جراحی یک 
خانم هستم سه ماه است که آواره ام و سرپناهی ندارم. هنوز بخیه ها التیام 
نیافته و قادر نیستم درست راه بروم. فکر کنید خانم هایی که در خیابان بی 
سرپناه هستند، چقدر احتمال دارد که گرفتار دزد، اراذل و خفت گیرها 

شوند؟  شماره کارت نازنین زهرا نظرپور 6037998174183441

       حسن بابایی معاون قوه قضائیه و رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور در گفتگو با ماهنامه سراسری میدان آزادی در مورد آخرین وضعیت 
طرح الزام به تنظیم سند رسمی می گوید: طرح الزام به تنظیم سند رسمی 
چندین بار به شورای نگهبان رفت و ایراد گرفتند. در کمیسون قضایی مجلس 
هم شخصا دفاع کردم. البته اصلاحاتی که در آن مطرح است از اهداف 
سازمانی فاصله دارد. با این حال طرح به مجمع فرستاده شد و رئیس قوه 
قضائیه هم برای دفاع رفتند و به خوبی از طرح و جایگاه سند رسمی دفاع 
کردند. دو جلسه دیگر هم معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور حضور پیدا کردند. به شکل جدی موضوع را پیگیری می کنیم و خیلی خوش بین هستم که مبحث 
الزام به تنظیم سندرسمی و عدم اعتبار بخشی به اسناد عادی به سرانجام خوب برسد و گام بلندی در تنظیم 
اسناد رسمی خواهد بود. بابایی در پاسخ به اینکه چرا تغییر کاربری ها به خصوص در کشاورزی از سوی 
سازمان هایی مثل منابع طبیعی و غیره جدی رعایت و پیگیری نمی شوند؟ گفت: این مشکل ناشی از ضعف 
قانونی و عدم انجام تکالیف قانونی است. مثلا رعایت نشدن طرح حدنگاری )کاداستر( یکی از نمونه های 
آن است. در این طرح برای تمام اراضی حدنگاری شده، کاربری هم ثبت می گردد. در شوراهای حفظ بیت 
المال چه در استان و چه در شورایعالی، مطرح کردم که زمانی که به اراضی خردشده کشاورزی سند داده 
می شود، نوع کاربری ذکر می شود. حالا اگر سندی به آن زمین داده شود که نوع کاربری در آن نیامده باشد، 
افراد ناآگاهانه اقدام به ساخت و ساز در آن می کنند و برق و آب و گاز منشعب می کنند. بعد از مدتی هم با 
حکم تخریب روبرو می شوند. پس بخش عمده تغییر کاربری ها ناشی از عدم اجرای درست قانون از جمله 
حدنگاری است که نیاز به کار همه دستگاه ها دارد. در عین حال با تلاش های همکارانم تنظیم سند برای 
منابع طبیعی به 99 درصد رسیده است. در سال 1400 که اسناد کشاورزی در حد 4درصد بود هم موفق به 
تنظیم 32درصد اسناد کشاورزی شدیم در آمار کلی 5میلیون و 800هزار هکتار از اراضی کشاورزی حدنگاری 
شدند. تا پایان تیرماه سال 1402 انشا الله 70 درصد اراضی زراعی را سنددار می کنیم و امیدواریم تا پایان سال 
احتمالا تا 90درصد پیشرفت انجام شود. البته برآورد شده بود که اراضی زراعی چهارسال زمان نیاز دارد اما 
امیدواریم ظرف 16ماه کار تنظیم اسناد انجام شود. چراکه پیرو منویات مقام معظم رهبری، به منظور ممانعت از 
زمین خواری، حدنگاری منابع طبیعی سال گذشته به انجام رسیده است و اسناد تنظیم شده در اختیار متولیان 
قرار دارد و درصورت هرگونه دخل و تصرف قابل پیگیری قضایی است و از کوه خواری، دریاخواری، 
جنگل خواری و ... گرفته شد و حتی برای نوار ساحلی سند صادر و محدوده ها مشخص و متولیان از این 
پس مسئول حفظ منابع هستند. رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور در پاسخ به اینکه چرا آمار مالک و 
مستاجران را به صورت کامل و جامع در اختیار ندارید؟ گفت: درمورد املاک مسکونی قانون به طور کامل 
اجرا نشده و برخی از آنها هنوز سند ندارند. هنوز مالکان برخی املاک مشخص نیستند تا بتوان میزان خانه های 
خالی احتکاری یا تعداد مستاجرها را مشخص کرد. البته اقداماتی در دست انجام است مناطقی که حدنگاری 
انجام شده آمارمالکیت املاک و مساکن به تفکیک شهرها و مناطق مختلف مشخص و در بانک املاک ثبت 
شده است. حسن بابایی در مورد انتشار خبر ممنوع المعامله شدن برخی هنرمندان از سوی سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور گفت: موارد ممنوع المعامله از سوی دادستانی کل صادر می شود. سازمان ثبت تنها مجری 
بخشنامه های صادره از سوی دادستانی در این امور است که اگر فردی ممنوع المعامله باشد و به دفاتر ثبت 
اسناد مراجعه کند در آنها نقل و انتقال او انجام نشود. اما برخی واحدها برای ابراز وجود یا به علت ضعف دانش 
حقوقی بی توجهی می کنند. معاون قوه قضائیه در پاسخ به اینکه تحقق هوش مصنوعی در سازمان ثبت اسناد 
تا چه سطحی انجام شده است؟ گفت: شکر خدا فرایند کار رو به پیشرفت است و بازطراحی ها در این موارد 
انجام شده است. ثبت مالکیت معنوی در ثبت شرکتها رو به پایان است. طراحی نرم افزار کاداستر هم در حال 
تکمیل است. بابایی در مورد ساماندهی فرایندهای ثبتی گفت: به منظور کاهش اقدامات سلیقه ای و شخصی، 
تلاش می کنیم تا فرایندهای ثبتی براساس استانداردها و گامهای مشخصی که به واحدها ابلاغ شده، انجام و 
برای عموم اطلاع رسانی شود. مثلا گاهی متصدی ثبت به طور سلیقه ای انجام ثبت را به کارشناسی موکول 
می کرد. یا متصدی دیگری معتقد باید ابتدا بازدید انجام شود و بعد کارشناسی انجام شود. یا فرد دیگر علاوه بر 
این ها معتقد بود باید عکسبرداری زمینی هم انجام شود. یا به طور مثال مراجعه کننده برای تبدیل سنددفترچه 
به یک سند ثبتی تک برگ باید بداند از کجا شروع شود، چه اقدامات و مراحلی را باید طی کند، چه زمانی 
نیاز است و متصدی ثبت باید چه مراحلی را طی کند. زمان تبدیل سند دفترچه به سند تک برگ اگر نقشه 
برداری انجام شده باشد نهایت دو روز زمان و در غیراینصورت 15 روز زمان لازم است. اگر زمان بیش از این 
صرف شود باید مشخص شود که اشکال و نقص کار در کدام مرحله است. این باعث می شود سرعت کار 
بالا رفته و در صورت تخطی فورا مشخص می شود. در حال حاضر 14 فرایند مهم ثبتی استانداردسازی شده 
و امیدواریم تا پایان سال 1402 تمام فرایندهای ثبتی استانداردسازی شود. این فرایندسازی و استانداردسازی 
مقدمه الکترونیکی شدن امور است. این امور را در برنامه های الکترونیکی پیاده سازی و عملیاتی می کنیم. به 
این ترتیب همه چیز برای مراجعه کنندگان مشخص است. یا در تابلو های دفاتر نصب می شود و یا بروشور 

و کتابچه تهیه می شود و یا به صورت اپلیکیشن ها در اختیار مردم قرار می گیرد. 

        پیمان حاج محمود عطار از وکلای قوه قضائیه در مورد پرونده نابودی 
کارخانه و شرکت فرش راوند کاشان می گوید: مصوبه ای در دهه هشتاد در 
هیات وزیران خاتمی صادر شد، و بیش از 50 شرکت دولتی مانند شرکت 
فرش راوند کاشان به دو سازمان صندوق بازنشستگی کشوری و تامین 
اجتماعی بابت رد بخشی از دیون دولتی واگذار شد. شرکت فرش راوند در 
همان سال توسط سازمان صنایع ملی به صندوق بازنشستگی کشوری فروخته 
شد. صندوق هم توسط معاون وقت اقتصادی آن را طبق مبایعه نامه غیرقانونی 
به اشخاص خصوصی واگذار کرد. این قرارداد واگذاری بدون تشریفات قانونی 

مزایده و مناقصه و ارجاع به کارشناسان ارزیاب سهام شرکتها و املاک و کارخانه ها و ... تنظیم و امضاء شده بود و 
سهام فرش راوند را به خریدارن فروخته و در اداره ثبت شرکتها ثبت کردند. در بندی از قرارداد ذکر شد چنانچه 
چک های خریداران در تاریخ معین وصول نشود، فروشنده می تواند معامله را فسخ کند. خریداران مکلف شدند 
وکالتنامه رسمی و محضری بابت تضمین اختیار فسخ این قرارداد به صندوق اعطا کنند که خریداران نه تنها از 
اعطای وکالتنامه طفره رفتند بلکه عمده چک های مذکور در زمان مقتضی وصول نشد در حالی که سهام شرکت 

راوند در شرکت ثبت شرکتها به خریداران واگذار شده بود. 
خریداران و سهامداران جدید، املاک این کارخانه بسیار عظیم و فعال را )که به گفته اهالی ارزش زمین بالغ بر 
هزارمیلیارد تومان است( در رهن بانکها قرار دادند و وام های سنگین اخذ کردند. پس از آنکه وام ها بازپرداخت 
نشد، دستور توقیف از اجرای احکام با احتساب بهره و سودهای سنگین بانکی صادر شد. در نهایت منجر به 
اخراج کارگران و تجمعات اعتراضی متعدد آنها شد. ناامیدی کارگران از استیفای حقوق کارگری، شکایت آنها را 
به مراجع ذی صلاح و صدور احکام علیه شرکت در بر داشت. به این ترتیب کارخانه و در اصل دارایی صندوق 
بازنشستگی، به دست خریداران حیف و میل و تاراج شد. تملک بخش هایی از کارخانه توسط بانک ها، بیمه 
تامین اجتماعی و سازمان مالیاتی و تصاحب بخشی دیگر از اموال توسط کارگران در ازاء حقوق معوقه، باعث 
شد آن کارخانه عظیم به تلی از خاک تبدیل شود. این جرم توسط معاونت اقتصادی وقت صندوق بازنشستگی 
کشوری در سال 1387 به وقوع پیوست و از همان سال به رغم تذکرهای سازمان بازرسی به مدیر صندوق مبنی 
بر طرح دعوی علیه افراد دخیل در پرونده به مدت 10 سال هیچ اقدام قانونی و قضایی انجام نشد. و پس از آن 
تحت فشار دیوان محاسبات و سازمان بازرسی مدیریت وقت و مدیر کل حقوقی آن اقدام به استخدام وکلا ) 

عطارو عارفی کیا( کردند.
 از اواخر 1398 شکایتی در دادسرای کارکنان دولت تهران مطرح کردیم. با جدیت بازپرس پرونده، طی مدت 
کوتاهی نیابت قضایی به دادسرای کاشان اعطا شد تا طبق آیین دادرسی اقدامات قانونی جهت احضار و بررسی 
افراد دخیل انجام شود. اما در کمال شگفتی شاهد بودیم، زمان کوتاه چندروز تا چندهفته برای احضار و تفهیم 
اتهام و صدور احکام کیفری برای مجرمین و مقصرین پرونده، در دادسرای این شهر چندین ماه به طول انجامید. 
این اطاله دادرسی توسط قاضی نیابتی مربوطه در دادسرای کاشان موجب خسارت بیشتر متهمین در حیف و 
میل بیشتر اموال شد. نهایتا با پیگیری قضایی و حمایت حراست و اداره کل حقوقی صندوق بازنشستگی و سایر 
مسئولین منطقه ای استان اصفهان پس از چندماه نیابت قضایی تکمیل و پرونده به بازپرسی ارجاع شد. مراحل 
قضایی در دادگاه کارکنان دولت انجام پذیرفت. کیفرخواست صادره تحت عنوان تبانی در معاملات دولتی 
به دادگاه کیفری 2 تهران شعبه 1060 ارجاع شد. براساس تکلیفی که در آیین دادرسی کیفری بر عهده شاکی 
خصوصی گذاشته شده مبنی بر اینکه دادخواست ضرر وزیان ناشی از جرم باید قبل از جلسه نخست دادرسی 
کیفری تقدیم دادگاه کیفری رسیدگی کننده به جنبه عمومی جرم تقدیم شود، وکلای صندوق بازنشستگی در 
مهلت مقرر دادخواست ابطال معامله نامشروع متهمین و اعاده مالکیت شرکت را برابر آیین دادرسی مدنی و 
کیفری از طریق دفتر خدمات قضایی تقدیم شعبه مربوطه کردیم. ریاست دادگاه مکلف بود قانونا براساس 
مواد آمره آیین دادرسی کیفری به این پرونده و پرونده حقوقی ضررو زیان ناشی از جرم همزمان در یک 
جلسه رسیدگی و اقدام به تصمیم ماهوی نماید؛ اما متوجه شدیم ریاست شعبه 1060 دادگاه کارکنان دولت در 
خصوص جنبه کیفری جرم با احراز اتهام انتصابی و تعیین کیفرخواست صادره از دادسرای کارکنان دولت حکم 
به محکومیت کیفری متهمین و حبس تعزیری صادر کرد اما در خصوص پرونده حقوقی تفکیک کرد و وقت 
رسیدگی مجدد تعیین کرد. این مدت دار کردن پرونده موجب سوء استفاده متهمان از اموال کارخانه شد. پس 
از چند ماه در خصوص دعوی حقوقی وقت رسیدگی تعیین شد اما در کمال شگفتی در خصوص ضرروزیان 
حکم به بی حقی صندوق صادرشد. متهمین نسبت به جنبه کیفری حبس تعزیری داشتند و اعتراض کردند و 
پرونده به شعبه 75 دادگاه تجدید نظر ارجاع شد. اما علی رغم تذکر وکلای صندوق و اعتراض به رای دادگاه 
بدوی در جنبه حقوقی و اینکه در دادگاه تجدیدنظر دو پرونده باید با هم )تجمیع( در یک دادگاه رسیدگی شود، 

اما پرونده حقوقی به شعبه 18 دادگاه تجدیدنظر ارجاع شد.  
شعبه 75 تجدیدنظرهم رای کیفری تعزیری متهمان را مشمول تخفیف مجازات دانست؛ اما علی رغم اینکه رای 
کیفری شعبه 75 و رای دادگاه دیوان محاسبات کشور حکم به لزوم مالکیت صندوق نسبت به کارخانه داده 
بودند و لایحه تقدیمی وکلا جهت رسیدگی خارج از زمان پرونده مربوط به بیت المال و ابطال معامله، بود اما 

متاسفانه قضات اقدامی نکردند. 

وز نازنین زهرا شود خیرگمنامی کمک کرد تا  با عمل جراحی میثم امر

ماهنامه سراسری میدان آزادی
شماره: 2

30 فروردین ماه 1402

{{ 44
3

{{{{{ گفت و گــو با}
نازنین زهرا نظر پور

احتمال شکست زمین خواران
پایان علافی در دفاتر ثبتی

ظلم شهرداری تهران 
به معلولان!

حکم یک قاضی و ماجرای 
نابودی کارخانه فرش

هزینه سرویس  پرداخت  عدم  با  گذشته  سال  تهران  شهرداری       
دانش آموزان استثنایی آنها را خانه نشین کرد و این بار با بذل و بخشش 
ون های مناسب سازی شده متعلق به سامانه حمل ونقل جانبازان و معلولان 
برای خانه نشینی 17 هزار معلول و جانباز تهرانی خیز برداشته است . طبق 
قانون حمایت از معلولان، حمل ونقل معلولان در درون شهرها جزء  وظایف 
این وظیفه  انجام  شهرداری هاست و شهرداری تهران مدت هاست در 
خود کوتاهی می کند. شهرداری اخیراً در اقدامی غیرقانونی 3 دستگاه ون 
مناسب سازی شده ویژه سامانه حمل ونقل  جانبازان و معلولان را به دیگر 
مراکز انتقال داده است. این اتفاق در حالی صورت گرفته که سامانه حمل 
و نقل جانبازان و معلولان به دلیل استهلاک، فرسودگی و کمبود ناوگان و 
راننده برای جابجایی جانبازان و معلولان با مشکل روبروست . مدیر کمپین 
معلولان در این باره می گوید: »پس از سال ها مطالبه گری کمپین، تشکل ها 
و فعالان حوزه معلولان، از 60 دستگاه ون  مصوبه شورای چهارم در اسفند 
سال 95، سرانجام اوایل سال گذشته  تنها 20 دستگاه ون صفرکیلومتر به 
ناوگان سامانه حمل ونقل جانبازان و معلولان به منظور خدمات دهی بیشتر 
به این افراد اضافه شد. اما همان ابتدا یک دستگاه از ون ها به بازرسی شرکت 
واحد و دو دستگاه دیگرهمراه با راننده به یک موسسه خصوصی در 
زعفرانیه تهران منتقل و مورد استفاده آنها قرار گرفت .« به گفته بهروز مروتی، 
کمپین معلولان در روزهای پایانی سال گذشته از انتقال و استفاده غیرقانونی 

ون ها مطلع و ضمن اطلاع به مسئولان شهرداری و اعضای شورای شهر، 
خواستار بازگرداندن ون ها به سامانه حمل و نقل جانبازان و معلولان شد.

وی ادامه داد: »در ادامه  درخواست کمپین، هفته گذشته کاشانی از اعضای 
شورای شهر تهران پیش از دستور یکصد و سی و هفتمین جلسه شورای 
شهر تهران از این اقدام غیرقانونی انتقاد کرد و با تذکر به شهرداری تهران، 
خواستار بازگرداندن ون ها به سامانه حمل و نقل جانبازان و معلولان شد 
اما با گذشت یک ماه از پیگیری های کمپین و تذکر عضو شورای شهر، 
شهرداری تهران هنوز واکنشی به این  موضوع نشان نداده است .« مروتی این  
عدم  واکنش  را نشان دهنده  »بی توجهی شهرداری به مطالبه معلولان و عدم 
توجه کافی به حفظ و نگهداری ابزار خدمات  دهنده به این طیف دانست.«

به گفته مروتی »با بذل و بخشش سه دستگاه ون  مذکور، در حال حاضر 
فقط 17  دستگاه از 20 دستگاه خریداری شده، برای این سامانه باقیمانده که 
برای جابجایی دست کم شش هزار معلول و جانباز مشترک این سامانه در 
سطح تهران کافی نیست. سامانه حمل و نقل جانبازان و معلولین به غیر از 
20 دستگاه ون جدید، دارای 60 دستگاه ون مناسب سازی قدیمی است که 
همین محدود خودروهای موجود نیز به دلیل  استهلاک، فرسودگی و کمبود 
بودجه  موردنیاز برای تعمیر، بسیاری از مواقع سرویس نبوده  و نیاز به تعمیر 
دارند و برخی دستگاه ها به دلیل عدم تأمین هزینه های تعمیرات گاهی روزها 

و هفته ها در تعمیر مانده و امکان ارائه خدمت ندارند.«

شهرداری تهران 3 دستگاه 
ون صفرکیلومتر معلولان را به 
بخش خصوصی واگذار کرد و 

معلولان روی زمین ماندند. {{

ونوشت ر
شهرداری و شورای شهر
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گفت و گــو با
سخنگوی تعزیرات حکومتی کشور

شرکت های تعاون روستایی را از
 بی سوادها   بگیرید

پژوهشکده   تعزیرات لازمیم!
ادامه یادداشت سردبیر

    تعاونی روستایی به تجمع مردم 
و اهالی یک روستا در قالب شرکت 
موضوع  که  می شود  گفته  تعاونی 
فعالیت آنها کشاورزی و فعالیت های 
جانبی آن می باشد. شبکه تعاونی های 
روستایی دارای حدودسه هزار شرکت 
اعضای  تعداد  با  روستایی  تعاونی 
4500868 نفردرسطح 56هزار روستا 
با سرمایه ای بالغ بر 44 میلیارد تومان بوده که این شرکت ها به نوبه خود 
تعداد 256 اتحادیه را در سطح شهرستان تشکیل می دهند. رضاکلهر 
کارشناس شرکت تعاونی روستایی در گفتگو با ماهنامه میدان آزادی 
می گوید: تعاونی های روستایی عمده وظیفه ای که دارند تعیین نهاده 
های کشاورزی اعم از تامین کود بذر و صدور دفع آفات نباتی و تامین 
نیاز ارز  اعضای تعاونی های روستایی در پایین ترین سطح )شرکت 
های تعاونی روستایی کل کشور( است.سازمان ها و ارگان هایی که در 
بالادست شرکتهای تعاونی هستند اعم از اتحادیه های تعاونی روستایی و 
سازمان تعاونی روستایی شهرستان یا هر استان و سازمان مرکزی تعاونی 
روستایی است که انتخاب مدیر تعاونی روستایی کل کشور و سازمان 
مرکزی بر عهده شخص وزیر جهاد کشاورزی است. در شهرهایی که 
قابلیت و زمینه تأمین میوه شب عید و بازار را دارند تعاونی روستایی 
می توانند فعالیت داشته باشند همچنین در بحث خرید محصولات 
کشاورزی از جمله محصولات کشاورزی استراتژیکی مثل گندم و جو 
که قیمت خرید توسط دولت تنظیم می شود میتوانند محصولات از 
کشاورزان جمع آوری وخریداری بکنندو ارایه خدماتی که بابت ارائه 
نهاده های کشاورزی مثل کود هایی که به عنوان کود پایه کشاورزان 
استفاده می کنند و سموم دفع آفات نباتی که توسط سازمان حفظ نباتات 
و سازمان نظام مهندسی کشاورزی تایید می شود و باید به مصرف 

کشاورزان برسند. 
* انتخاب هیئت مدیره و مدیر عامل یکی از چالش های شرکت های 

تعاونی روستایی است
رضا کلهر که مدیر شرکت تعاونی روستایی کهریزک است می گوید: 
شرکت تعاونی روستای کهریزک در سال 1352 تاسیس شده و یک 
هیئت تاسیس اولیه داشته و مجمع عمومی تشکیل شده که بالاترین 
رکن هر شرکت تعاونی مجمع آن است. بعد از اینکه انتخاب هیئت 
مدیره انجام شد باید مدیر عامل انتخاب شود که همین انتخاب هیئت 
مدیره و مدیر عامل یکی از چالش های شرکت های تعاونی روستایی 
است که ممکن است شخصی بدون سابقه اجرایی و سابقه مدیریتی 
به عنوان عضو هیئت مدیره انتخاب شود و یا به عنوان مدیرعامل آن 
شرکت انتخاب شود و خط مشی که برای آن شرکت تعیین شده را 
نتواند اجرا کند. در شرکت های تعاونی روستایی در در مناطقی که قرار 
دارند و به صورت سنتی اداره می شوند ممکن است کشاورزان آن 
منطقه شخصی را انتخاب کنند که به عنوان مدیرعامل سابقه کاری مرتبط 
و رشته تحصیلی مرتبط نداشته باشد و کار شرکت تعاونی روستایی 
را به سرعت پیش نبرد. برخی از این شرکت ها هستند که هنوز به 
صورت سنتی اداره می شوند و به روز نشدند همچنین منجر به بروز 
برخی مشکلات و انحلال شرکت خواهند شد کما اینکه در این چند 
سال اخیر شاهد این موارد بودیم. در حال حاضر نزدیک به سه هزار 
شرکت تعاونی روستایی در کشور فعال هستند که اگر این شرکت ها 
از همه ظرفیتشان استفاده کنند بدون شک جهش بالایی را در بحث 
تولید محصولات کشاورزی شاهد خواهیم بود. منظور از ظرفیت این 
است که سرمایه هایی که در خدمت تعاونی های روستایی است کم 
نیست به دلیل اینکه اعضا اطلاعات کمی نسبت به فعالیت و وظایف 
شرکت های تعاونی دارد می توانند ظرفیت شرکت تعاونی را بالا ببرد 
زمانی که از اعضای یک شرکت تعاونی مشارکت کمی به دلیل اطلاعات 
کم داشته باشند و به صورت سلیقه ای عمل شود که مشکلاتی برای 

کشاورزان پیش می آید به اتحادیه تعمیم داده می شوند. رضاکلهر می 
گوید: سال پیش در مورد بذر ذرت مشکلی پیش آمد که تاییدیه های 
لازم را داشت اما به کشاورزان مخصوصا در بخش قلعه نو و کهریزک 
در زمان کاشت و برداشت ضرر هنگفتی وارد کرد که در آن زمان نظارت 
بر بذر کشاورزان کم بود. فروش محصولات کشاورزی توسط برخی 
از کشاورزان در بازار سیاه مشکل چندین ساله است البته با کشت های 
قراردادی و اصلاح الگوی کشتی که قرار است انجام شود امکان این 
اختلافات و سوء استفاده ها کمتر خواهد شد. از دیگر تخلفات یا سوء 
مدیریت ها این است که ممکن است کشاورزی بیش از سهمیه،کود 
دریافت کند که باز هم این کود ممکن نیست خارج از سیستم وارد شود 
چون تولید پتروشیمی است و این کود شیمیایی که به دست کشاورز 
می رسد و حدود 350 هزار تومان است دقیقا همان کود شیمیایی است 
که ممکن است اضافه سهمیه کشاورز دیگری باشد. همین مشکل در 
بحث سوخت هم مشاهده می شود. سوختی که با قیمت دولتی برای 
کشاورز در نظر گرفته شده سال گذشته کشاورز در بخش کهریزک و 
شهرستان ری گازوئیل لیتری 8 هزار تومان خریداری کرده است. این 
کارشناس شرکت های تعاون روستایی می گوید:  قیمت خرید تضمینی 
گندم ابتدای سال اعلام خواهد شد اما در حین کشت هزینه هایی اعم از 
از سوخت و بذر و کود و هزینه هایی بابت نیروی انسانی و هزینه هایی 
که در طول دوره کشت کشاورزی به جود میآید ممکن است اضافه 
شود. برای همین پیشنهاد من این است که قدرت شرکت های تعاونی 
افزایش پیدا کند. به این دلیل که شرکت های تعاونی روستایی اگر در 
منطقه ای فعال باشد و و خودشان را مدیریت کنند اوضاع بهتر خواهد 
شد. بعنوان مثال طرح مدیریت ایا لتی کردن کشور که چندین سال پیش 
توسط محسن رضایی)کاندیدای ریاست جمهوری( در بحث مدیریت 

کل کشور عنوان شد در این بخش سازگار است. 
* اختیارات را به شرکت های تعاونی بخش ها و استانها بدهید

یعنی اختیارات را به شرکت های تعاونی بخش ها و استانها بدهید. اگر 
قدرت شرکت های تعاونی روستایی افزایش پیدا نکند و تامین مالی 
شرکت های تعاونی صورت نگیرد شرکت های تعاونی به مشکل 
می خورند. یکی از ایراداتی که من به صندوق تعاونی روستایی ایرانیان 
می گیرم این است که زمانی که ما برای دریافت تسهیلات با آنها مکاتبه 
می کنیم آنها تسهیلات بلند مدت یا یارانه ندارند و به جای آن با ما 
مشارکت می کنند. به نظرم ضربه سنگینی به تعاونی های روستایی 
این صندوق وارد می کند.کلهر در مورد  به عنوان تشکیل دهنده 
شرکت های تعاون روستایی موفق می گوید: شرکت تعاونی روستای 
شباهنگ شهریاراز شرکت های تعاونی موفق و شاخص ایران است 
که در بحث هایی مثل دانش بنیان واردات تجهیزات کشاورزی فعالیت 
کردند و فراتر از وظایف یک تعاونی روستایی عمل کردند. شرکت های 
تعاونی روستایی که در یک شهرستان هستند بر اساس شرح وظایف شان 
می توانند اتحادیه برقرار کرده و در هر شهرستان مرکز یا پایانه فروش 
محصولات کشاورزی ایجاد کنند و درآمد آن صرف خودشان شود. در 
سال های گذشته بازارچه های فصلی و بازار میوه شب عید داشتیم اما 
دیگر خبری نیست. رضاکلهر در مورد تعاونی روستایی که چند صباحی 
مدیریت آن را به دست گرفته است می گوید: در چند سال اخیر سود 
ویژه شرکت تعاونی روستایی کهریزک حدود یک یا دو میلیون تومان 
اعلام می شد اما در سالی که گذشت)1400( بیش از 300 میلیون تومان 
افزایش سرمایه ای داشتیم که در این 50 سال چنین افزایش سرمایه 
وجود نداشت و در سال 1401 نزدیک به 400 میلیون تومان سود ویژه 
تعاونی روستایی کهریزک بوده است. یعنی اولین چیزی که تعاونی های 
روستایی نیاز دارند تامین مالی است. اما اگر بحث ارائه خدمات به 
کشاورزان صورت بگیرد و کشاورزان بتوانند افزایش سرمایه انجام دهند 
و این سرمایه در صندوق تعاونی منجر به گردش مالی شود، مطمئن 

باشید شرکت های تعاونی از این حالت خارج خواهند شد.

       محمدعلی اسفنانی 55 ساله متولد فریدون شهر اصفهان در حالی 
امروز بعنوان سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی کشور مشغول به 
خدمت است که در کارنامه خود نمایندگی مردم در مجلس شورای 
اسلامی را دارد. وی همچنین پیش از این معاونت پیشگیری سازمان 
تعزیرات و  مدیر کل تعزیرات استان تهران بوده است. وی که از غواصان 
در 4  دادگستری  رئیس  و  قاضی  بعنوان  است  مقدس  دفاع  دوران 
شهرستان کشور مدیریت کرده است. محمدعلی اسفنانی از حقوقدانان و 
مدیران مسلط به قوانین کشور است و به دلیل شفافیت و صراحت کلام و 
همچنین عدم سیاست زدگی برخی مدیران عالی رتبه ناکارآمد تمایلی به 
همکاری با او ندارند. گفتگوی کوتاه با او بیشتر بعنوان یک گپ و گفت 
رسانه ای بود تا از وضعیت سازمان تعزیرات کشور در اجرای عملکرد 
خود بحث و تبادل نظر داشته باشیم. بخش هایی از این گپ و گفت 

که قابلیت انتشار دارد را برای استفاده عموم و مسئولان منتشر می کنیم.
*جریمه گرانفروشی 5 برابر شده است

سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی کشور در مورد تخلفاتی مانند 
کم فروشی و تقلب در فروشگاه های زنجیره ای می گوید: تخلفات 
فروشگاه های زنجیره ای قابل توجه است از آن جهت که کم فروشی 
عموما در موادی رواج بیشتر دارد که با بسته بندی عرضه می شود. مثلا 
قالب پنیری که باید با وزن 450 گرم فروخته شود )با دقت مثبت یا منفی 
5 گرم( با وزنی کمتر از این ها عرضه می شود. در موارد گرانفروشی، 
دیده شده که فروشگاه ها در تبانی با تولیدکننده، مثلا کارخانه دستمال 
کاغذی از کارخانه می خواهد که قیمت 5هزار تومان هر جعبه را 10 هزار 
تومان درج کنند. به این شکل 5 هزار تومان از کارخانه می خرند و 10 
هزار تومان به مصرف کننده می فروشند. برای این تخلفات مجازاتهایی 
در نظر گرفته شد که کم بود اما اکنون این مجازات به پنج برابر افزایش 
یافته که اثربخشی و بازدارندگی بهتری هم خواهد داشت. در جرایم 
احتکار علاوه بر حکم مبتنی بر عرضه کالای مصادره شده به قیمت 
واقعی به مردم، تا 70 درصد ارزش کالا را هم جریمه در نظر می گیرند.

*کالاها در ایران ردگیری نمی شود| دامداری ها انبارشدند
موضوع انبارهای مخفی در جنوب تهران و عدم نظارت بر انبارهای 
بزرگ پایتخت از سوی اتحادیه انبارداران و دستگاه های نظارتی مورد 
بحث قرارگرفت که اسفنانی گفت: در تهران بیش از 80 هزار انبار ثبت 
شده و طبق قانون اگر انباری که ثبت نشده، کشف شود در حکم کالای 
قاچاق درنظر گرفته می شود. به این شکل اگر متصدیان امر در ثبت کالاها 
و انبارها در دو سامانه جامع تجارت و جامع انبارها دقت لازم را داشته 
باشند هرگز این گونه اخلال و احتکارهایی رخ نخواهد داد. البته برخی 
کالاها در مکان هایی دپو می شوند که وضعیت و شرایط انبار را ندارند. 
مثلا یک انبار لاستیک خودرو در دامداری کشف شد. هرکالا چه از مبدا 
واردات به کشور و چه تولید در کارخانه و توزیع در داخل کشور باید 
رد گیری و در سامانه جامع انبارها ثبت شود و تمام این اطلاعات الزامی 
است. نوع ، اندازه، مالکیت، میزان ورود، علت خروج و ... درباره کالاها 
باید درج و چه برای ورود و چه خروج کالا به انبارها فاکتور صادر شود. 
اما متاسفانه این موارد درست ثبت و پیگیری نمی شود زیرا مشکل اجرای 
قوانین خوب وجود دارد. بحث دیگر عدم ورود اتحادیه های صنفی به 
نظارت بر اصناف بود که اسفنانی معتقد است نظارت درون سازمانی از 
نظارت برون سازمانی همیشه موفق تر است. زیرا که رئیس و مسئولان 
یک سازمان به علت تسلط کامل به تمام وجوه و وضعیت آن مجموعه 
راحت تر تخلفات را کشف می کنند. حتی سازمانهای امنیتی و انتظامی 
گاهی نمی توانند تشخیص دهند که آیا کالایی احتکاری است یا خیر. 

عرضه کنندگان مواد غذایی و فست فودهای برتر دنیا که شعبه های متعدد 
در سراسر جهان دارند، با اینکه هرگز تحت نظارت ارگان هایی مثل 
تعزیرات و دادگستری و.. نیستند اما کیفیت و قیمت آنها تقریبا در همه 
جای دنیا یکسان است. زیرا نظارت درون سازمانی و حفظ اعتباربرایشان 

آنقدر اهمیت دارد که حاضر به مبادله آن هیچ چیز دیگری نیستند. 
*اتحادیه ها هم نظارت ندارند و هم قدرت برخورد ندارند

در کشور ما به شکل قانونی روسای اتحادیه ها توسط اعضای اتحادیه 
انتخاب می شوند به نظر می رسد این کار خوبی باشد اما اشکال این 
است رئیسی که بخواهد برای دور بعد هم رای همان اعضاء را بدست 
آورد با تخلفات آنها جدی برخورد نمی کند. اشکال دیگر این که در 
خصوص تخلفات، اتحادیه ها اختیارات کافی و قانونی در ابطال پروانه 

واحدها ندارند. 
* رسیدگی به برخی از تخلفات که جنبه مجرمانه دارند، نیازمند قانون 

گذاری دقیق است 
سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی کشور در مورد جرم انگاری 
بسیاری از تخلفات تعزیراتی می گوید: در ماده 26 آیین نامه سازمان 
تعزیرات آمده اگر موردی در تعزیرات رسیدگی و جرم انگاری شود، 
مانعی برای ارجاء و رسیدگی مجدد به مراجع دیگر قضایی وجود ندارد. 
در پرونده گران فروشی موبایل علاوه بر رسیدگی در تعزیرات و جریمه 
شدن برخی از گرانفروشان، برایشان در قوه قضایی به عنوان اخلال در 
نظام اقتصادی پرونده مجدد تشکیل داد. اینکه آیا رسیدگی در دو یا چند 
مرجع درست است یا نه بحث حقوقی دارد که بسیار مفصل است.وجود 
تعزیرات برای رسیدگی دولت به تخلفات حوزه بازار با سرعت بیشتر و 
بدون وقفه و اطاله دادرسی است. رسیدگی به برخی از تخلفات که جنبه 
مجرمانه دارند، نیازمند قانون گذاری دقیق است. آماری که ما داریم آمار 
کشفیات است نه آمار موجود؛ چون نمی شود که از احتکار کالا مطلع 
باشیم و اقدام نکنیم. پس نمی توانیم ادعا کنیم که فلان مقدار احتکار 
وجود دارد اما ما فلان مقدار آن را کشف کردیم. این در مورد قاچاق 
هم صدق می کند. میزان قاچاقی که انجام می شود از میزان کشفیات 
کاملا متفاوت است. برای دانستند دقیق این موارد باید سازوکار دیگری 
در ورودی های قانونی و غیرقانونی کالا داشته باشیم. از اسفنانی سوال 
کردیم که آیا سازمان تعزیرات نیازی به یک پژوهشکده دارد؟ بهتر نیست 
داشته باشد؟ که در پاسخ گفت: اگر قرار باشد که پژوهشکده کار تحقیقی 
و علمی انجام دهد در همه سازمانها و همه جا نیاز به ایجاد آن وجود دارد. 
اما متاسفانه در خیلی موارد فقط در حد اسم و رسم است. اما به نظر من 
وجود چنین نهادی می تواند در رفع معضلات و مشکلات موجود کاملا 
اثربخش باشد. حتی از منظر حقوقی که در حال حاضر اختلافات فراوانی 
در آن وجود دارد می تواند به ایجاد وحدت رویه برساند. البته معاونت 
حقوقی ما در تلاش است تا در صورت صدور آرای متفاوت در یک 
قانون، یک نظریه واحد را ابلاغ نماید. در خصوص قاچاق آرد ادعاهایی 
وجود دارد که من با آنها موافق نیستم زیرا خیلی از آمارها احتمالی است. 
یا مثلا در مورد قطعه ریزی جوجه، وزیر جهاد یکی از دولت ها ادعا کرد 
که ما 120 میلیون قطعه ریزی جوجه داریم که این حرف نمی تواند دقیق 
باشد. زیرا وقتی آمار را بررسی می کنیم متوجه خیلی از تخلفات در نوع 
و تعداد می شویم. اسفنانی می گوید: برخی از جرائم گناه هم هستند اما 
برخی گناه نیست. مثلا امام )ره( معتقد بودند هرکس از قانون تخطی کند 
فعل حرام انجام  داده است. مثلا دروغ گفتن گناه است اما در قانون مگر 
یک مورد)شهادت دروغ( جرم انگاری نشده است. این وظیفه ما نیست 

که گناه بودن و نبودن موارد را تعیین کنیم اما رسانه ها وظیفه دارند.

ونـق بگیـرد اختیـارات را افزایش دهید تا کشـاورزی  ر

جهادکشاورزی توجه به تعاونی های روستایی داشته باشد
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        اما گروهی دیگر می گویند احزاب ایرانی سواد، دانش، تجربه و 
کارحرفه ای مدیریت و اهداف حزب را نمی دانند برای همین حزب را 
بعنوان یک مغازه می بینند تا هر وقت بخواهند کالاهای خود را بعنوان 
کاندیداهای شورای شهر، مجلس، خبرگان یا ریاست جمهوری عرضه 
کنند. حالا جدای از بی توجهی در آموزش حرفه ای و ایجاد ساختار 
تشکیلاتی از سوی وزارت کشور برای احزاب می خواهیم بگوئیم که در 
شرایط موجود چگونه باید احزاب به انتخابات اسفندماه 1402 ورود کنند. 
در ابتدای امر باید حزب مورد نظر فعالیت سیاسی و اجتماعی و تبلیغاتی 
خود را از ابتدای اردیبهشت ماه آغاز کند چون فرصت چندانی ندارد. 
اولین گام ایجاد فراخوان برای جذب نخبگان تحصیلکرده و باتجربه در 
سکانداری پارلمان ایرانی است. که فاجعه مجلس فعلی رخ ندهد. در این 
فراخوان به فراخور کمیسیون های تخصصی مورد نیاز مجلس نخبگان را 
دسته بندی کرده و باید با آنها مصاحبه کنید. به هیچ عنوان در این مصاحبه 
تفکرات و دیدگاه های سیاسی خود را دخالت ندهید چون دیگرکشور 
توان ورود افراد سیاست زده به مجلس و دولت را ندارد. شما بعنوان حزب 
باید نخبگانی را به مردم معرفی کنید که برای مردم کاری کرده و افتخاراتی 
کسب کرده باشد تا بتوانید به درستی از آنها دفاع کنید. این فراخوان هم 
اگر به صورت اینترنتی باشد بهتر است تا پس از ثبت نام متقاضیان افراد 
مورد نیاز را بر اساس فرم بارگزاری شده برای مصاحبه نهایی دعوت کنید. 
توجه داشته باشید که در فرم طراحی شده به مسائل خصوصی افراد مانند 
گرایش سیاسی و اعتقادی آنها ورود نکنید و بیشتر برای شما تخصص، 
تعهد، شرافت، مردمداری و خوش نامی اهمیت داشته باشد. پس از انتخاب 
افراد جلسات مشورتی آغاز می شود تا با نخبگان انتخاب شده بتوانید 
سیاست ها، شعار و برنامه های خود را به صورت حرفه ای به مردم ارائه 
کنید.یکی دیگر از اقداماتی که باید بعنوان حزب انجام دهید دعوت از 
نمایندگان ادوار از دو گرایش سیاسی مختلف و خوشنام به جلسات برای 
آموزش کاندیداهاست تا آنها ب قوانین، مقررات وفضای مجلس شورای 
اسلامی ایران آشنا شوند. مرحله بعد ترتیب سخنرانی کاندیداها در مساجد 
و مکان های عمومی برای مردم است تا آنها از نزدیک با کاندیداهای 
حزب آشنا شوند. هرچه چهره ها جوان، نخبه، کارآمد باشد انگیزه مردم 
برای حضور در انتخابات و رای دادن بیشتر است. قطعا استفاده از افراد 
شکست خورده سیاسی و یا نمایندگان فعلی و اسبق مجلس که کارنامه 
ضعیفی دارند موجب شکست حزب و عدم حضور مردم در انتخابات می 
شود.کاندیدای احزاب باید در نوع پوشش، نگاه، هدف و برنامه نسبت به 
تمامی ادوار شاخص و زبانزد باشند. تلاش کنید در این انتخاب افراد بیکار، 
بی پول، بی هویت، بدون خانواده، بی اصالت، با حاشیه، آقازاده، تاجر، دلال، 
دارای پرونده و بدنام را انتخاب نکنید. حتما در بین کاندیداهای انتخابی 
تناسب جنسیتی زن و مرد را رعایت کنید و در انتخاب کاندیداهای زن 
زنانی را انتخاب کنید که مستقل، شجاع، قدرتمند، سالم و حرفه ای باشند.  
از بریز و بپاش های مرسوم خودداری کنید و تلاش کنید در جلسات 
معرفی کاندیداها مردم را با شام و پذیرایی تشویق نکنید و از ابزارهای دیگر 
تبلیغاتی استفاده کنید. به هیچ عنوان در تبلیغات کاندیداها یا نمایندگان سابق 
را تخریب نکنید و اهدافتان اصلاح وضعیت موجود و ادامه برنامه های 
کشور باشد. مردم را ناامید نکنید و نسبت به تعهد کاندیدا به مردم تعهد 
دهید که او نماینده مطلوب شما خواهد بود و وظیفه اصلی خود که نظارت 
بر عملکرد دولت و قانونگذاری است را به درستی انجام می دهد. قول 
انتصاب فرماندار و استاندار و غیره را از کاندیداها نگیرید و از آنها مطالبه 
پول نکنید. احزاب بهترین ها را باید برای مردم انتخاب کنند و از آنها در 
هر شرایطی حمایت کنند تا بتوانند خدمت خوبی به مردم و کشور برسانند. 
از القاب مصنوعی و شعار زده و تصاویر رهبری و امام یا سردار سلیمانی 
برای تطهیر خود استفاده نکنید و اجازه دهید نماینده با بیان و دیدگاه های 
خود خودش را معرفی و ثابت کند. احزاب ایران باید برای یک بار هم شده 
حرفه ای ورود کنند چراکه در صورت شکست در انتخابات انگشت اتهام 
ابتدا به سوی احزاب و سپس به سوی حکومت می رود. چراکه حکومت 
و دولت ها عصاره خروجی احزاب و تشکل های سیاسی هستند و تمامی 
موفقیت ها و شکست ها در افکار عمومی و پروردگار به دلیل اهمال 
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دو پیشنهاد برای حمایت از 
خانواده زندانیان
هزاران میلیارد کجا می رود؟
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راهکار فوری
روزنامه نگار و یاور خانواده زندانیان

        براساس آمارها، حدود 230 هزار نفر در زندان های کشور در 
حبس به سر می برند که بیشتر آن ها مرد هستند. و نزدیک به 150 هزار 
نفر از آن ها متأهل هستند و این یعنی همسر و فرزندان آن ها که گناهی 
در جرمی که مرد خانواده انجام داده ندارند، تحت تأثیر زندانی شدن او 
مشکلات زیادی پیدا می کنند. همچنین 64 درصد از کسانی که در زندان 
به سر می برند، متأهل و 36 درصد دیگر مجرد هستند، اما باوجوداین، 
میانگین سنی جمعیت زندانیان هرروز کمتر می شود. از سال 2007 تاکنون 
سالانه 20 درصد به جمعیت زندانیان افزوده شده است. این در حالی است 
که مسئولان بر اعمال مجازات جایگزین به جای زندان و کاهش عناوین 
مجرمانه تأکید دارند.)ایمنا(؛ اما آنچه حائزاهمیت است آنکه 48 درصد از 
زندانیان کل کشور به جرم مواد مخدر اعم از نگهداری، خریدوفروش، 
حمل، استعمال و اعتیاد به مواد مخدر در زندان ها به سر می برند. ازآنجاکه 
اغلب زندانیان از خانواده های محروم و حاشیه نشین جامعه هستند، گرفتار 
بودن آن ها در زندان خانواده هایشان را با مشکلات مالی و معیشتی 
فراوان تری مواجه می کند. از صدهزار خانواده زندانیان، 32 هزار خانواده 
تحت پوشش کمیته امداد، سه هزار خانواده تحت پوشش بهزیستی و 25 
هزار خانواده تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان هستند و بقیه هم که 
شامل حدود 40 هزار خانواده هستند، بدون هیچ حمایتی زندگی می کنند. 
این مسئله نشان می دهد اعتبارات کافی جهت حمایت از خانواده زندانیان 
هنوز فراهم نشده است. این یعنی آنکه بیش از 100 هزار خانواده زندانی 
نیازمند در کشور با مشکلات بسیاری دست وپنجه نرم می کنند و تنها 60 
هزار خانواده تحت پوشش حمایتی قرار دارند و 40 هزار خانواده دیگر از 
هیچ حمایتی برخوردار نیستند. درحال حاضر حدود 200 انجمن حمایت 
از خانواده زندانیان در سراسر کشور فعال هستند که بدون اعتبارات دولتی 
و با کمک های مردمی فعالیت می کنند و متولی رسیدگی به امور خانواده 
زندانیان هستند. من )سید هادی کسایی زاده( بعنوان روزنامه نگار و حامی 
و یاور خانواده زندانیان چند پیشنهاد دارم که امیدوارم سران قوا به آن فکر 
کنند و درصورت امکان اجرا شود. اول( در لایحه بودجه یا طرح ها و 
لوایح مجلس گنجانده شود که درصدی از پول حاصل از فروش کشفیات 
کالاهای قاچاق و غیره... که در اختیار سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی است به انجمن های حمایت زندانیان تزریق شود. دوم( بنیادتعاون 
زندانیان که زیرمجموعه سازمان زندانها است و وظیفه اشتغال زندانیان را 
برعهده دارد زیرمجموعه انجمن حمایت زندانیان قراربگیرد. این بنیاد پیش 
از این بازوی قدرتمند تامین مالی انجمن بود اما به دلیل مشکوکی منفک 
شد. این بنیاد سالانه هزاران میلیارد تومان درآمد دارد و دارای مرکز خدمات 
و تعمیرگاهی، فروشگاه های زنجیره ای حامی، پاساژ بزرگ قلهک، مرکز 
خدمات رفاهی، زمین های کشاورزی، مرکزخدمات رفاهی، باغ رستوران، 
کارواش، شرکت کشت و صنعت، مجتمع صنعتی و کشاورزی و شرکت 
توسعه خدمات، 800 هکتار باغ پسته، 75 هزارمترمربع گلخانه، 270 واحد 
صنعتی، 320 واحد زراعی،  است و در 7 سال گذشته فقط 125 میلیارد 
تومان به زندانیان حقوق داده و به انجمن ها کمک مالی کرده است و الباقی 
درآمد این بنیاد مشخص نیست صرف چه اموری می شود؟ لذا نه از رئیس 
قوه قضائیه بلکه از مجلس و رئیس جمهور درخواست می شود بر اساس 

لایحه و طرحی این بنیاد را زیرمجموعه انجمن حمایت قراردهند.

بسیاری از تخلفات 
تعزیراتی گناه کبیره است



{

محیط 
زیست

متهم سکوت 
در برابر مافیای 

پلاستیک

زمین های 
کشاورزی
در اجاره 
بازیافت 
ضایعات 
پلاستیک

صدها هکتار از اراضی کشاورزی شهرستان ری از سوی اتباع افغان و مافیای 
پلاستیک برای جمع آوری و بازیافت پلاستیک استفاده می شود. اقدامی که 

موجب تخریب زمین ها و آلودگی خاک و آب شده است. این مافیا آنقدر قدرت 
دارد که دادگستری و فرمانداری قدرت برخورد با آنها را ندارند و حتی خبرنگار را 

برای تهیه گزارش مورد ضرب و شتم قراردادند.
{

        ماهنامه میدان آزادی/ سید هادی کسایی زاده: عنوان مافیای پلاستیک را 
خودم بر روی این آسیب زیست محیطی قراردادم. چرا که پس از گذشت یک دهه 
همچنان زمین های کشاورزی در حاشیه روستاهای بخش کهریزک در جنوب تهران 
به اتباع بیگانه ماهانه 50 تا 100 میلیون تومان اجاره داده می شود تا آنها با کشیدن 
حصاری از جنس ایرانیک و فنس و استقرار دستگاه های خردکن با تیغه های قوی 
ضایعات پلاستیک را جمع آوری و دپو کرده و پس از شستشو و خرد کردن به مواد 
اولیه تولید پلاستیک تبدیل کنند. اقدامی که همیشه با بوی تعفن و خروج گازهای 
سمی و آلودگی خاک و آب در منطقه همراه است. این در حالی است که ماده 14 
قانون حفاظت از خاک می گوید: در صورت بروز آلودگی خاک، آلوده کننده مکلف 
است مراتب را بلافاصله به نزدیک ترین اداره حفاظت محیط زیست اطلاع دهد و با 
هماهنگی و تأیید اداره مذکور، آلودگی خاک را تا رسیدن به حدود مجاز برطرف کند. 
مستنکف از ارائه گزارش آلودگی موضوع این ماده با ارائه کننده گزارش خلاف واقع، 
با حکم مراجع قضائی به جزای نقدی درجه )8( موضوع ماده )19( قانون مجازات 
اسلامی محکوم می شود. همچنین بر اساس ماده 15 همین قانون، محیط زیست مکلف 
است نسبت به شناسایی واحدهای آلاینده خاک اقدام نموده و به آلوده کننده اخطار 
دهد که ظرف مهلت معینی متناسب با نوع ماده آلاینده نسبت به حذف و رفع منشأ 
آلودگی، بازسازی خاک و جبران خسارت وارده اقدام کند. مستنکف علاوه بر توقف 
فعالیت، رفع آلودگی و جبران خسارت زیست محیطی به جزای نقدی دو تا پنج برابر 
خسارت وارده و در صورت تکرار علاوه بر موارد یادشده به حداکثر جزای نقدی با 
حکم مراجع قضائی محکوم می شود. آیا اداره محیط زیست شهرستان ری اقدام کرده 
است؟ آیا جریمه کرده اند؟ این سوالات در حالی است که در دوره فرمانداری حسین 
توکلی کجانی که امروز پس از برکناری بعنوان یکی از مدیران آستان سیدالکریم)ع( 
مشغول به کار است هیچ اقدامی برای برخورد با این جنایت زیست محیطی رخ نداد و 
فرماندار بعدی با وجود پیگیری های زیاد موفق به مقابله با این مافیا نشده است. چطور 
500 قطعه زمین کشاورزی فقط در چند روستا تبدیل به کارگاه تفکیک و بازیافت 
زباله های پلاستیکی می شود در حالی که نیروی انتظامی، جهادکشاورزی، اتاق اصناف 
و دستگاه های نظارتی هر روز در حال گشت زنی در منطقه هستند؟ آیا از چشم این 
نیروهای کارآزموده پنهان بوده اند؟ چطور برق سه فاز سر از این زمین های کشاورزی 
درآورده در حالی که نیاز نبوده است؟ این در حالی است که رهبرانقلاب در مراسم 
روزدرختکاری در سال های اخیر فرمودند: یکی از خصوصیات افراد لجوج  وخبیث، 
این است که حرث و نسل را از بین می برد، فاسد می کند؛ کشت را  یعنی تولید گیاهی 
را و تولید انسانی را  نابود می کند و از بین می برد.حضرت آیت الله خامنه ای حتی 
فتوایی در این خصوص دارند و فرمودند: اگر کاری انجام بدهیم که آرامش محیط 
زیست دیگران برهم بخورد یا حتی شرایط زیستی حیوانات و گیاهان بی جهت دچار 
مسئله شود و آنها آزار ببینند، این کار جایز نیست. امین بابایی بخشدار وقت کهریزک 
در جمع خبرنگاران گفته است: تخلیه روزانه 8 هزار تن زباله کلانشهر تهران در آرادکوه 
و 4 هزار تن فاضلاب وضعیت محیط زیست و نفس اهالی را به شماره انداخته است، 
در عین حال شیرابه های ماشین های حمل زباله و راه افتادن جوی از شیرابه ها در معابر 
نه تنها به لحاظ بصری که به لحاظ بهداشتی نیز بسیاری از الزامات و قوانین بهداشتی 
را زیرپا گذاشته است. چون بازیافت پلاستیک بازار داغی دارد و کار کثیفی است، 
بسیاری از کارگران ایرانی حاضر به حضور در این فعالیت نیستند و عمدتاً صاحبان این 
کارگاه ها از نیروهای افغان به ویژه اتباع افغان غیرمجاز و معتادان متجاهر استفاده می کنند 
که به اصطلاح آن ها را در حالت خماری نگه داشته و به جای زباله به آن ها موادمخدر 
می دهند.ما همواره اتباع افغانستانی را برادر و خواهر خود می دانیم اما اتباع غیرمجاز که 
به صورت غیرمجاز وارد کشور می شوند قطعاً آسیب ها و عارضه هایی بسیاری را ایجاد 

می کنند که به معضلی جدی در سطح استان تهران تبدیل شده است. 
*تبدیل ضایعات پلاستیک آب و برق بیشتری نسبت به کشاورزی مصرف دارد

وی افزود: افزایش مراکز بازیافت پلاستیک، سبب شده تا اراضی کشاورزی در حوزه 
صیفی جات و ذرت خشکانده شود و از آنجا که بهره بالایی دارد، مراکز تفکیک زباله 
به اتباع اجاره داده می شود که در سال 99 عمدتاً اجاره 9 میلیون تا 67 میلیون تومانی 
دریافت می کنند و با فنس کشی این اراضی و غرفه بندی و جمع آوری پلاستیک حتی 
اقدام به حفر چاه جهت انتقال آب می کنند. بخشدار وقت کهریزک همچنین بیان کرد: 
برق این مراکز هم به صورت غیرمجاز استفاده می شود، این در حالی است که مصرف 
آب برای آسیاب پلاستیک بسیار زیاد و 2.3 دهم درصد بالاتر از میزان آبی است 
که برای کشت صیفی جات استفاده می شود و این گونه پلاستیک بلای جان اراضی 

کشاورزی منطقه شده است.
*مافیای پلاستیک به بخشدار درخواست رشوه نیم میلیاردی کردند

این در حالی است که بخشدار وقت کهریزک در تابستان 1399 پس از تخریب 
ویلاهای غیرمجاز در منطقه تحت مدیریت خود به سراغ مافیای بازیافت ضایعات 
پلاستیک در زمین های کشاورزی رفت و به آنها هشدار داد منطقه را ترک کنند. در 
فضای مجازی عنوان شد که به او درخواست رشوه 500 میلیون تومانی هم داده اند که 
جای تامل دارد. در همان ایام طی تماس تلفنی با امین بابایی در مورد این چالش پرسش 
کردیم که گفت: همانطور که اجازه ساخت و ساز غیرمجاز در کهریزک را ندادیم هیچ 
رحمی هم به افرادی که زمین های کشاورزی روستائیان را محلی برای درآمد از طلای 

کثیف کردند بی آنکه بدانند چه خسارتی به خاک و هوای شهر وارد می کنند نخواهیم 
کرد. اخطار آخر را هم به تمامی آنها داده ایم و قطعا با دستور دادستان برخورد قاطع 
خواهم کرد. بخشدار وقت کهریزک در مورد درخواست رشوه نیم میلیارد تومانی هم 
گفت: وقتی پای هزاران میلیارد درآمد در میان باشد این عدد بسیار ناچیز است. آنها 
آنقدر آدم خریــد و فــــروش کردند که تصور می کنند هر فردی را می توانند با پول 
خریداری کنند. قطعا هر که در این پرونده قصور کرده باید پاسخگو باشد اما اولویت 

نخست ما نجات زمین های کشاورزی، روستاها به ویژه شهروندان کهریزک است. 
*مدیران محیط زیست و فرمانداری وظایف خود را درست انجام ندادند

از قاضی محمد ساری معاون سابق دادگستری کهریزک در مورد مافیای پلاستیک و 
اینکه چرا همچنان جولان می دهند و جرات برخورد با آنها از سوی فرماندار وقت و 
نهادها میسر نبود سوال کردم که وی در گفتگو با ماهنامه میدان آزادی گفت: بخش 
کهریزک دارای موقعیت خاصی است که نه خیلی دور از تهران است که برای مشاغل 
مختلف صرفی نداشته باشد ونه داخل تهران که تحت نظارت های مراجع نظارتی 
قرار گیرد و مناطق صعب العبوری هم دارد که ادارات مختلف کمتر به آن ها مراجعه 
می کنند. برای همین افرادی که می خواهند مشاغلی غیر مجاز داشته باشند در این 
مناطق این مشاغل را راه اندازی می کنند. از جمله این افراد مافیای پلاستیک هستند که 
ضایعات پلاستیک را خریداری و در زمین های کشاورزی اطراف کهریزک نگهداری 
و تفکیک و به فروش می رسانند و به خاک و آب منطقه آسیب وارد کردند. این افراد 
متخلف عملاً کاربرد زمین های کشاورزی را از بین بردند. جناب آقای کسایی زاده 
مسئله مافیای پلاستیک بسیار گسترده و سازماندهی شده است و حجم زیادی از 
ضایعات پلاستیکی در منطقه موجود است. ما اراده جمع آوری این مافیا را داشتیم اما 
در عین حال برای بهتر شدن این وضعیت و ریشه کن شدن این مافیا ادارات مربوطه 
از جمله محیط زیست و فرمانداری و بخشداری باید متولی کار شوند. این سازمان ها 
وظایفی که باید انجام می دادند را انجام ندادند، آنها باید مکان مناسب از جهت زیست 
محیطی ایجاد کنند که تحت نظارت محیط زیست باشد. ما به این قضیه ورود کردیم و 
به این نتیجه رسیدیم که اگر یک یک این مراکز را جمع آوری کنیم در انتقال به جای 
دیگر دچار مشکل خواهیم شد لذا نیاز به همکاری فرمانداری، بخشداری و سازمان 
محیط زیست و شهرداری دارد که در حال اجرا بودیم که من به دادگاه تجدیدنظر استان 
تهران منتقل شدم. گفتگوی کوتاه با امین بابایی بخشدار سابق کهریزک درمورد مافیای 
پلاستیک موارد دیگری را برای ما بازگو می کند. امین بابایی در گفتگو با ماهنامه میدان 
آزادی می گوید: به صیانت از منویات مقام معظم رهبری مبنی بر حفظ زمین های 
کشاورزی و محیط زیستی و امنیت منابع غذایی دستورالعمل کلی از سوی وزارت 
کشور به ما ابلاغ شد و این امر در دستور کار قرار گرفت. البته این روال از دوران 
قبل و از سوی بخشداران سابق پیگیری شده بود اما ابتر باقی مانده بود. شورای تامین 
برای ایجاد امنیت غذایی و حفظ اراضی کشاورزی تحت نظارت جهاد کشاورزی و 
محیط زیست، دو متولی اصلی این موضوع، مصوباتی را را به بخشداری ابلاغ کردند. 
در ابتدی سال 1400 احکام قضایی متناسب با موضوع را برای برخورد با متخلفانی 
که کاربری اراضی کشاورزی را تغییر داده بودند، اخذ کردیم. از این جمله برخورد با 
افرادی بود که زمین ها را به قطعاتی برای تفکیک ضایعات پلاستیکی، به اتباع بیگانه 
واگذار کرده بودند. در این جریان، دو مرحله اقدام عملیاتی انجام شد. اولی درخصوص 
اراضی تغییر کاربری یافته در روستای شریف آباد بود که یکبار در دوره بخشداری 
حسین توکلی و مرحله نهایی توسط من و با یاری تمام دستگاه های متولی رسیدگی 
شد. احکام قاطعی درباره جمع آوری انشعابات آب و برق یا هر برخورد قانونی مرتبط 
دیگر و برخورد با مالکین این اراضی اجر شد. مالکین به بهانه نبود یا کمبود آب، اراضی 
را که در ادوار گذشته منشا تولیدات کشاورزی بودند را به سمت سوی آسیب بیشتر 
محیط زیستی سوق داده بودند. بابایی در پاسخ به اینکه آیا واقعا در آن منطقه کمبود آب 
وجود دارد؟ گفت: همانطور که از نام کهریزک مشخص است، کاهریز به معنای قنات 
است و در گذشته این منطقه محل قنات های بیشمار و از مناطق پرآب بوده است. اما 
پروژه های ساختمانی مثل احداث مترو سبب قطع انشعاب های آبی و تغییر سطح 

آب در منطقه شدند.
*بابایی: محیط زیست همت و قاطعیت لازم را نداشت

 اما با تمام توضیحات این سوال مطرح است که چرا اراضی مجاور و هم سطح این 
مراکز تفکیک و بازیافت زباله، همچنان به کشت سبزیجات و صیفی جات متنوع ادامه 
دادند؟ پس آب هست. بخشدار سابق کهریزک در مورد اینکه آیا دستور قضایی صادر 
شده درخصوص مراکز بازیافت زباله بوده است یا فقط شامل بحث تغییر کاربری بوده 
است؟ گفت: دستور قضایی دال بر برچیدنم و پاکسازی اراضی از وجود ضایعاتی ها 
و تغییر کاربری های غیر متعارف است. طبق قانون که در مواد 7 و 12 درمورد پسماند 
مندرج شده، متولی جمع آوری زباله در حریم و محدوده شهرها برعهده شهردار، در 
مناطق روستایی به عهده دهیار و خارج از این حلقه به عهده بخشداری است. با توجه 
به این که عمده این تغییر کاربری ها در حریم روستاها و شهرها رخ می دهد باید 
توسط شهرداری و دهیاری انجام شود اما این قانون درخصوص پسماندهای عادی 
تولیدی در فرایند روزمره است و موضوع ضایعات پلاستیکی دستگاه متولی باید حکم 
قضایی را با کمک و هماهنگی بخشداری درباره این متخلفان انجام دهند. این متولی که 
محیط زیست است همت و قاطعیت لازم برای برخورد با متخلفان را از خود نشان نداد. 
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        ماهنامه میدان آزادی/ سید هادی کسایی زاده/ در سال 1389 بود که سیدتقی 
قائمی مدیرکل وقت اتباع خارجه وزارت کشور اعلام کرد حدود سه میلیون افغان در 
ایران زندگی می کنند. اظهارات این مسئول در وزارت کشور در حالی بود که سال 
بعد )1390( سردار محمود صادقی رئیس پلیس وقت گذرنامه ایران از تردد سالانه 
22 میلیون اتباع ایرانی و خارجی در کشور خبر داد که از این تعداد بیش از 15 میلیون 
تردد اتباع کشور و بیش از 6 میلیون نیز مربوط به تردد افراد خارجی بوده است. با این 
حال آمارها روز به روز بیشتر شد تا اینکه در سال 1398 تعداد ابتاع پناهنده 1.5 میلیون 
نفر و تعداد 2.5 میلیون اتباع غیرمجاز اعلام شد.  این آمارها در حالی است که به گفته 
مسئولان وزارت کشور سالانه 750 هزار اتباع خارجه غیرمجاز دستگیر و از کشور طرد 
می شوند! وحدانی، کارشناس اتباع و مهاجران خارجی مرکز امور بین الملل و مدارس 
خارج از کشور می گوید: در سال 1400 بیش از 556 هزار دانش آموز اتباع خارجی در 
تمام مقاطع تحصیلی داشتیم و بعد از وقایع منطقه و افغانستان آمار بالا رفته و در جلساتی 
که با وزارت کشور داشتیم به ما گفتند این رقم به بیش از 660 هزار نفر خواهد رسید که 
طبق برخی آمارها دانش آموزان اتباع غیرمجاز حدود 110 هزارنفر می رسد. که به گفته 
دولت در سال 98 میزان هزینه تحصیل افغان ها در ایران 7500 میلیاردتومان است که این 
عدد رو به افزایش است.  وزارت کشور در حالی مدعی است که آمار اتباع افغان در ایران 
فقط 4.5 میلیون نفر است که آمارهای غیررسمی و شواهد عینی خبر از زندگی 8 میلیون 
افغان در ایران می دهد به نحوی که فقط در بخش کهریزک از توابع شهرستان ری به 
گفته بخشداری 50 درصد از جمعیت شهرهای کهریزک و باقرشهر را به خود اختصاص 
داده است. آمار حدودی ازدواج بیش از 30 تا 40 هزار زن ایرانی با اتباع افغان هم بخش 

دیگری از آسیب های اجتماعی میهمانان ناخوانده در ایران است.
* در کشور هنوز تعریف درستی از اینکه پناهنده واقعی چه کسی است تا از آن 

حمایت شود را نداریم
 فاطمه اشرفی رئیس هیات امنای  انجمن حمایت از زنان و کودکان پناهنده )حامی( 
در گفتگو با ماهنامه میدان آزادی در پاسخ به اینکه با توجه به اینکه حدود 6 تا 8 میلیون 
نفر )قانونی و غیرقانونی( اتباع در ایران ساکن هستند و طرح جدیدی هم در مجلس 
در دست انجام است، به نظر شما می تواند شامل چه تهدیدهایی باشد؟ گفت: ایران به 
کنوانسیون حقوق پناهندگان مصوب سازمان ملل 1951 پیوسته است. و بر همین اساس 
موظف به حمایت از پناهندگان شدیم که به معنای واقعی با معضلات پناهندگی روبرو 
هستند؛ مثل اینکه ممکن است جانشان به واسطه نژاد، قومیت یا تفاوت های فرهنگی و 
عقاید فکری در خطر باشند.  اما در کشور هنوز تعریف درستی از اینکه پناهنده واقعی 
چه کسی است تا از آن حمایت شود را نداریم. تا پیش از این برآورد شده بود که حدود 
850 تا یک میلیون پناهنده رسمی در کشور زندگی می کنند؛ اما مشاهده شد که همین 
پناهندگان رسمی حدود 6ماه از سال را در ایران و 6 ماه آزادانه در افغانستان زندگی می 
کنند. این واقعیت در تعریف پناهنده ای که با ادعای در خطر بودن جانش، از کشورخود 
فرار کرده در تعارض است. با توجه به شرایط پذیرش پناهندگی در بسیاری از کشورهای 
در حال توسعه و توسعه یافته می بینیم با وجود منابع بسیار از نظر فرهنگی و مالی و 
اجتماعی و سیاسی و ... در زمان اعطای پناهندگی بسیار دقیق و ریزبینانه عمل می کنند 
و تمام وجوه را بررسی می کنند. حتی در دو موضوع مهاجرپذیری و پناهنده پذیری 
تفکیک قائل شده و به طور جدی براساس شرایط متقضی هر کدام اقدام به پذیرش می 
کنند. مثلا برخورد آنها با یک مهاجر اقتصادی که سرمایه ای برای آنها به همراه می آورد 
یا یک نخبه علمی و اجتماعی کاملا مثبت و مساعد است زیرا آنها را سرمایه و درآمد 
می دانند. اما در برخورد با مورد پناهجویان در نهایت حساسیت و سختگیری برخورد 
می کند. زیرا پناهجو را هزینه می دانند. و ما با وجود مسائل اقتصادی داخلی تنش های 
سیاسی و ملاحظات حاد اجتماعی که با آنها روبرو هستیم به این دو موضوع بی تفاوت 
هستیم. حتی ما هنوز توان دیپلماتیک لازم جهت جذب امکانات بین المللی را نداریم. 

*روزانه 3 هزارمیلیارد تومان هزینه اتباع در ایران است
به طور مثال اگر سرانه روزانه اقامت هر پناهجو را)شامل یارانه های آشکار و پنهان( در 
کشور حداقل 10 دلار درنظر بگیریم، با توجه به اینکه این افراد در کنار شهروندان ایرانی 
ازامکانات عمومی کشور استفاده می کنند، هزینه های 6میلیون پناهجو معادل 60میلیون 
دلار در روز است. به علاوه با مراجعه به بسیاری از مناطق حاشیه شهرهای مهاجرپذیر 
مثل تهران، مشهد و ... شاهد تنش های بی شمار اجتماعی و خشونت ها نسبت به 
شهرهای کمتر مهاجرپذیر خواهیم بود؛ زیرا رقابت در اشتغال، رقابت در تامین منابع 
اولیه عمومی افزایش می یابد. مثلا آیا در منطقه باقرشهر که حدود نیمی از جمعیت 
پنجاه هزار نفره آن اتباع هستند، به همان نسبت سرانه خدمات )آب، برق، گاز، مواد 
خوراکی، بهداشتی، شهری، حمل ونقل و...( افزایش داشته است؟ همین موارد اثبات می 
کند هیچگونه سیاست مبتنی بر تجربه یا ارزیابی ظرفیت های زیستی کشور در حوزه 
مهاجران انجام نشده است و بیشترین دود به چشم خود مهاجران می رود. زیرا بیشتر در 

معرض خشونت های کلامی، روانی و فیزیکی و تبعیض ها قرار دارند. خانم اشرفی می 
گوید: بعنوان یک ارگان غیردولتی و فعال نگرانی ها را به نمایندگان مجلس اعلام کردیم. 
مهمترین مشکلات موجود، نبود قوانین به روز در حوزه قانون گذاری کلان کشوری 
و فقدان استراتژی ملی در حوزه مهاجران و پناهندگان است. مشکل دیگر تعدد مراجع 
برنامه ریزی و سیاست گذاری در این حوزه چه در مرحله کنترل و ساماندهی ها و ارائه 

خدمات است.
*شاهد قاچاق کودکان افغان به ایران هستیم

 بعنوان مثال مساله کار کودکان و کودکان کار که بیشتر اتباع هستند برخلاف تمام نگرانی 
ها و دغدغه ها که از سوی مسئولین و عموم ابراز می شود، متاسفانه نهادینه شده و به 
عنوان یک فرهنگ اجتماعی در کشور جا باز کرده است. اما حقیقت این است که کرامت 
و عزت انسانی کودکان در ماهیت کودک کار خیابانی در حال نابود شدن است که به 
دلیل پول مختصر حاضر به انجام هرنوع کاری است. و بخش عمده این معضل هم به 
همان فقدان سیاستهای درست مهاجرتی باز می گردد. در اغلب شهرهای مهاجرپذیر 
حدود 90 درصد کودکان کار، از کودکان افغان هستند و بعضا مورد قاچاق کودکان هم 
چشمگیر است که یا دزدیده شده یا با فریب خانواده و یا فروختن آنها وارد ایران شدند. 
قاچاق کودک از جدی ترین خشونتها علیه کودکان است.  شاید اگر در آن زمان تصوری 
از چنین حجم پناهندگان در ایران وجود داشت هرگز کنوانسیون پناهندگی سال 1951 

را هم امضا نمی کردند. 
*85 درصد مهاجران بیسواد و بی پول وارد کشور می شوند

در پاسخ به سوال شم باید بگویم که سیستم ارائه طرح در مجلس تا حدودی پیچیده 
است اما می توانیم ادعا کنیم که در ادوار مختلف مجلس همواره مورد مشورت در حوزه 
مهاجران قرار داشتیم و همواره گله ها و تقاضاها و معضلات موجود در این حوزه را 
به نمایندگان منعکس کردیم. در برخی لوایح و طرح ها نقدهای اساسی و هشدارهای 
مهمی اعلام کردیم که متاسفانه امروز با آنها روبرو شدند. مثل اعطای قانون فرزندان مادر 
ایرانی، که به شآن زنان ایرانی آسیب بسیاری وارد کرد، حتی به توافق درمورد اسم آن هم 
نرسیدند. لایحه ای که دولت سال 98 در همین مورد به مجلس ارسال کرد کلا زائل شد. 
یک نکته مهم دیگر اینکه به همان اندازه که نگران ورود مهاجران به کشور هستیم به همان 
اندازه هم نگرانی درباره مهاجرت از کشور وجود دارد. در مورد مهاجرفرستی در واقع 
سرمایه های اجتماعی، اقتصادی و مغزها را از دست می دهیم و عملا تهی می شویم. 
و هیچ تناسبی بین منابعی که کشور را ترک می کنند و منابعی که وارد می شوند وجود 
ندارد. صددرصد افرادی که از کشور مهاجرت می کنند حداقل تحصیلات لیسانس و 
بالاتر از آن را دارند که برای تربیت آنها سرمایه ای به مراتب عظیم تر صرف شده است.
درحالی که با نگاه به شاخص های مهاجران به داخل کشور، قریب 85 درصد بیسواد 
و کم سواد و فاقد مهارتهای شغلی هستند. و همانگونه که رهبر معظم در سخنرانی اول 
فروردین در سالهای اخیر صراحتا اعلام کردند، تصور پر کردن جای نیروی ایرانی خارج 

شده با نیروی اتباع کاملا اشتباه است و این مساله جمعیتی قابل جبران نیست.
*این سیاست های غلط موجب شورش های خیابانی می شود

تصور کنید که جمعیت تحصیلکرده، ماهر و مدیران میانی کشور و جامعه نخبگان در 
سراسر جهان توزیع می شود شاید در آن کشورها به چشم نیاید اما هرگز با 85 درصد 
ورودی های کم سواد که تنها قادر به انجام امور سطح پایین هستند قابل جایگزینی نیست. 
در واقع مثل این است که ما خودمان تنش اجتماعی را وارد کشور کنیم که همان ها باعث 
تنش های اقتصادی هم می شوند و عامل شورش های اجتماعی مقطعی، درازمدت و 
حتی پایداری از جنس شورش های سال 98 هم هستند. این شورش ها ازعمدتا از 

مناطق حاشیه ای شروع شد. 
*بهزیستی کمک هایش را به انجمن قطع کرد

فاطمه اشرفی در مورد انجمن حامی گفت: دفتر مرکزی در تهران واقع است. دفاتر مشهد، 
قم و سمنان هم از فعالترین مراکز هستند. خدمات ما آموزشی و اجتماعی )مشاوره 
روانی و حقوقی و تا حدودی معیشتی( است. کمک هایی که دریافت می کنیم در قالب 
پروژهای حمایتی از سوی مراکز دولتی یا عمومی مثل شهرداری، بهزیستی و معاونت 
امور زنان به ما واگذار می شود. اما در سال گذشته با بی مهری جدی از سوی این مراکز 
مواجه شدیم و آن منابع حداقلی یا قطع شد یا با ذکر این که برخی پروژه ها در اولویت 
نیست از ما دریغ کردند. بهزیستی در کمال بی انصافی کمک هزینه ای که قرار بود از 
محل همکاری در طرح حمایت از کودکان کار و خیابان به انجمن اختصاص دهد، 
پرداخت نکرد. گفته های رئیس هیات امنای انجمن حامی نشان می دهد که موضوع 
ورود بی قید و شرط اتباع افغان به کشور در آینده ای نزدیک مشکلات امنیت غذایی، 
امنیت ملی و آسیب های اجتماعی بسیاری را به کشور تحمیل خواهد کرد و بهتر است 
دستور خروج تمامی اتباع غیرمجاز از کشور و ورود با سازو کار مهاجرتی و به نفع منافع 

ملی ایران انجام شود.

وز آسیب جدید پذیری دولت ها و بر گزارشی تلخ از سیاست غلط مهاجر

7500 میلیارد تومان هزینه تحصیل دانش آموزان افغان در ایران است! گفت و گــو با
}فاطمه اشرفی رئیس انجمن حامی

{ {
ورود مهاجران 

فاقد سواد 
و سرمایه 
و مهارت 

به حاشیه 
شهرها موجب 

بروز تنش و 
شورش در 

}آینده می شود
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امین بابایی  رئیس هیات منتخب

 کارکنــان و کارمنــدان ادارات شهرســتان ری اعــم از 
فرمانــداری، دادگاه و بخشــداری ها هم همانند ســایر 
شــهروندان جنوب تهــران برای رهایی از مســتاجری 
و ســرمایه گــذاری بــرای آینــده نیــاز بــه فرصتــی 
مطمئــن داشــتند تــا حقــوق و پــس انــداز ســالها 
تــلاش و خدمــت را بــرای تامیــن مســکن خانــواده 
خــود صــرف کننــد. همــت و ابتــکار تشــکیل گروه 
ــب  ــات منتخ ــاب هی ــکن و انتخ ــان مس متقاضی
ــق  ــه محق ــادی بودک ــمندانه و اقتص ــی هوش اقدام
شــد. انتخــاب زمیــن مناســب در کهریــزک، حضور 
و شــرکت در مزایــده خریــد زمیــن، انتقــال ســند 
زمیــن و روشــن شــدن تکلیــف ســرمایه کارکنــان 
نخســتین اقــدام بــرای جلوگیــری از از بیــن رفتــن 
ســرمایه و پــس انــداز ایــن عزیــزان بــود. هرچنــد 
اعضــای صاحــب امتیاز زمیــن حــدود 4 ســال برای 
تحقــق خانــه دار شــدن صبــوری کردنــد امــا ایــن 
ــا تائیــد و ابــلاغ رســمی طــرح  صبرنتیجــه داد و ب
جامــع شــهر کهریــزک تکلیــف زمیــن خریــداری 
شــده روشــن شــد. مرحلــه بعــد تعییــن و تکلیف 
ــی  ــه ط ــود ک ــزک ب ــهرداری کهری ــا ش ــروژه ب پ

ــهرداری و  ــه ش ــق ب ــن متعل ــزان زمی ــی می توافق
ــوی  ــه س ــس از آن ب ــد و پ ــخص ش ــان مش کارکن
قطعــه بندی قطعــات رفتیــم. پــس از تعییــن 557 
ــذاری  ــزک و واگ ــهرداری کهری ــوی ش ــه از س قطع
ــه  ــاری ب ــه تج ــکونی و 18 قطع ــه مس 515 قطع
هیــات منتخب بــرای جلوگیــری از تضییــع حقوق 
اعضــای ســرمایه گذار پــروژه بــا رضایــت و تصمیم 
اعضــاء و هیــات منتخــب مــکان دقیــق قطعــات 
افــراد دارای امتیــاز، طــی مراســم قرعــه کشــی بــا 
حضــور دســتگاه هــای نظارتــی و به صورت شــفاف 
و دســتی تعییــن شــد. امــا بــرای آســودگی خاطر 
اعضــای عزیــز ایــن پــروژه مهمتریــن اقــدام صدور 
ســند زمیــن هــای تفکیــک شــده بــه نــام اعضاء 
بــود کــه بــا همــکاری شــهرداری کهریــزک، اداره 
ثبــت اســناد و امــلاک کهریــزک و هیــات منتخب 
دقیــق و بــه صــورت تــک بــرگ صادر شــد. کــه بر 
اســاس اســناد صــادر شــده از ســوی ســازمان ثبت 
اســناد و املاک کشــور، ســهم اعضــاء از ایــن پروژه 
145513 مترمربع از 288087 مترمربع کل مســاحت 
زمیــن اســت و ســهم شــهرداری 98291 مترمربــع 
بــرای معابــر و 44284 مترمربع فضای عمومــی و در 
مجمــوع 142575 مترمربــع برای مصــارف فرهنگی، 
تجــاری، عمومــی، مذهبــی، فضــای ســبز و غیــره 
... تعییــن شــده اســت. همچنیــن کل قطعــات در 
اختیــار شــهرداری کهریــزک 24 قطعــه می باشــد. 
مرحلــه بعــدی کار تعییــن مشــاوران بــرای فرایند 
آمــاده ســازی زمیــن بــود که قــدم بــه قــدم انجام 
ــا  ــد ت ــب ش ــکلات موج ــی از مش ــا برخ ــد. ام ش
برخــی فرایندهــا کمــی بــا تاخیــر انجــام شــود که 
یکــی از آنهــا برخــورد با قنــات قدیمی در بخشــی 
از زمیــن بــود. بــرای همیــن طبــق نظــر مشــاور و 
بــا هــدف حفــظ میــراث قنــات اقــدام بــه مقــاوم 
ســازی آن کردیــم کــه مــورد رضایــت اداره میــراث 
ــی  ــا خدای ــود. ت ــط ب ــای مرتب ــی و نهاده فرهنگ
ناکــرده بیان نشــود کــه کارکنــان ادارات بــرای بهره 
بــردن از ســرمایه و زمیــن خــود قناتــی را تخریــب 
کردنــد و ایــن اقــدام بعنــوان یــک الگو شــناخته و 
ثبــت شــد. پــس از ایــن فرایندهــا آزمایــش خاک 
ــاده  ــل آم ــا مراح ــد ت ــام ش ــی انج ــلاک کوب و پ

ســازی یــک بــه یــک طبــق نقشــه طراحی شــده 
و تفاهــم بــا شــهرداری کهریزک پیــش رود. و انشــا 
الله تــا خردادمــاه 1402 تمامــی مراحل آماده ســازی 
زمیــن بــرای ســاخت مجتمــع ها بــه پایــان خواهد 
رســید. آنچــه کــه حائــز اهمیــت اســت آنکــه در 6 
مــاه اخیر بــا خــروج از اقدامــات اداری و ثبتــی واحد 
مرحلــه اجرایــی شــدیم بــه نحــوی کــه حــدود 70 
نیــرو در قالــب 4 پیمانــکار در حــال کار روی زمیــن 
هســتند. در این مــدت حــدود 160 هــزار مترمکعب 
خــاک بــرداری داشــتیم. از دیگــر اقدامــات خــوب 
در ایــن پــروژه اقــدام مســئولیت اجتماعی بــود که 
مــورد تحســین مســئولان و رســانه هــا قرارگرفت. 
بــر اســاس تفاهــم شــهرداری کهریــزک و هیــات 
منتخــب و همچنیــن اجــرای طــرح جامع بخشــی 
ــی  ــای آموزش ــت فض ــت جه ــی بایس ــن م از زمی
قرارمــی گرفــت که هیــات منتخــب بــه نمایندگی 
ــان،  ــن کارکن ــروژه زمی ــاز پ ــای دارای امتی از اعض
ــه را  ــوار مدرس ــی از دی ــاخت بخش ــه و س هزین
برعهــده گرفــت.  در ادامــه فعالیــت هــای هیــات 
ــا  منتخــب طــی نامــه نــگاری و مکاتبــات اداری ب
ســه اداره تامیــن زیرســاخت آب، بــرق و گاز اقدامات 
اولیــه انجــام شــد. در حــوزه آب از ســوی مدیرآبفــا 
ــب  ــه نص ــانی ب ــبکه آبرس ــی ش ــتور طراح دس
انشــعابات صــادر شــد. پــس از آن از ســوی معاونت 
فنــی آبفــای منطقــه 6 تهــران شــبکه آبرســانی به 
پــروژه طراحــی شــد. طبق طــرح ارائــه شــده  لوله 
مــورد نیــاز با قطــر100 میلیمتــر و بــه طــول 3325 
متــر، لولــه بــا قطــر 250 میلیمتــر بــه طــول 1682 
متــر، و لولــه هــای 150 و 350 میلیمتــر به طــول 200 
متــر تعییــن شــد. بــرآورد مالــی تامیــن لوله هــای 
ــد. در  ــن ش ــان تعیی ــارد توم ــدود 15 میلی آب ح
حــوزه گاز اداره گازکهریــزک بــر اســاس نامــه هــای 
وارده دســتور طراحــی شــبکه گاز رســانی و نصــب 
علمــک هــای قطعــات را صــادر کــرد. و اداره بــرق 
کهریــزک هــم  در 7 اســفند 1401 از طریــق ســامانه 
الکترونیکــی بــرق مــن درخواســت هیــات منتخب 
تائیــد و دســتور طراحی پــروژه بــرق رســانی صادر 
شــد. بــرای دریافــت اطلاعــات بیشــتر بــه ســایت 
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